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Zápis z jednání pracovní skupiny EIZ – 09.05.2022, 8:30, MS Teams 
 

Zúčastnění 

Lucie Panchártek Suchá UK  Jankovská Blanka UPCE 

Ludvík Steiner TUL  Dana Mazancová MU 

Barbora Katolická  ZČU  Hana Světelská UK 

Jana Kratochvílová MENDELU  Gabriela Chovancová UK 

Lucie Janoušková MU  Markéta Bočková MU 

Drabantová Martina VUT  Vlastimil Krejčíř MU 

Eva Hladišová OSU  Šárka Kostecká OSU 

Mikešová Kristina UPOL  Václav Šubrta VŠE 

Klaudia Kudličková ČVUT  Jiří Mašek UJEP 

David Skoruša ČVUT  Helena Vorlová JČU 

Denis Škopan UK    

 

K praktickému chodu PS EIZ – nezaznělo na schůzce 

• Nepodařilo se vysvětlit Teams, aby neposílaly aktualizaci vždy všem, je-li do schůzky přidán nový účastník 
(což se děje, neb se nám PS hezky rozrůstá!). 

• Na tyto aktualizační pozvánky nemusíte nijak reagovat ani se jimi vzrušovat – pokud by došlo ke změně 
(čas, datum, odkaz, …), bude PS vždy upozorněna explicitně mailovou konferencí 

 

Workshop EIZ 
• 25.05.2022 10:00 – 15:30 

• Registrace do 20.05.2022: https://www.akvs.cz/akce/akce-2022/workshop-eiz/  

• Limitované prostory – 35 účastníků 

• Drobná kapacitní rezerva pro XL participující školy 

• Pozvánky odeslány, přípravy v plném proudu 

• Po ukončení registrace (20.05.2022) zašle BJankovská přímo VŠubrtovi počet účastníků pro 

zajištění adekvátního občerstvení 

• Účastníci po 20. květnu obdrží přehled konkrétních témat, která zazní, a kde existuje jistá 

nenulová pravděpodobnost, že vyjádření k nim nedají vysypat z rukávu bez přípravy. 

• Podněty k bodu programu EBA&DDA (aneb „Co byste za svou VŠ chtěli slyšet od ostatních“) 

• Potvrdit/vyvrátit hypotézu, že potřeba zakoupeného titulu prudce klesá 

▪ Obecně statistické aspekty 

• Podle čeho vybíráte v EBA? Jenom podle statistik? 

• Ekonomické aspekty 

▪ Jak si řídíte rozpočet na DDA? 

▪ Jak řešíte skutečné čerpání DDA oproti vkladu? Jak se na to tváří vaše ekonomická? 

Project CARDS 
• Výstupy z pracovních skupin A-D byly předány systémové skupině 

• jako vstupy do budoucí zadávací dokumentace 

• jako podklad pro další zpracování požadavků na integraci systémů třetích stran (studijní systém, 

ekonomický systém, atd.) 

https://www.akvs.cz/akce/akce-2022/workshop-eiz/
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• Není zatím zřejmé, jak to bude se zapojením dalších knihoven – probíhají jednání NTK s dalšími 

knihovnami, zároveň M. Svoboda prezentoval současný stav příprav projektu na Ústřední knihovnické 

radě 3. 5. 2022, kde k projektu proběhla obsáhlá diskuse, částečně reflektovaná na setkání strategické 

skupiny 4. 5. 2022.  

• Z výše uvedených důvodů se bude také postupně měnit fungování pracovních skupin složených ze 

zástupců VŠ knihoven a NTK – v pátek 6. 5. 2022 proběhlo jednání vedoucích těchto pracovních skupin. 

NTK představila svůj záměr: vytvoření architektonické skupiny, která by se zabývala možnými 

architekturami řešení v rámci konsorcia, a která by si ad hoc zvala ke spolupráci menší skupinky zaměřené 

na konkrétní problematiku. Bylo též konstatováno, že část stávajících pracovních skupin bude 

pokračovat: např. PS Služby zatím řešila pouze výpůjční služby a teď se její záběr rozšíří i na V&V a další 

služby knihoven. Není zřejmé, jak se do PS zapojí další knihovny (NK, MZK, KNAV, krajské).  

(Metodika) vyhodnocení využití EIZ + Altmetriky 
• Koordinátor: Markéta Bočková 

• Práce pokračují, jen tento měsíc pomaleji, než jsme u tohoto superaktivního mikrotýmu zvyklí. 

Formulace potřeb VŠ knihoven pro ERMS/CELUS 

• Koordinátor: Barbora Katolická 

• Úspěšně jsme se spojili s NTK/CzechELib ve věci doplnění ERMS/CELUS 

• Prezentace sice řekne více než tisíc slov, ale rychlé shrnutí: 

• ERMS: vývoj ERMS v této podobě ukončen, NTK/CzechELib přechází na systém jiný, očekává se, 
že bude spuštěn ještě letos. Tlak na doplnění toho stávajícího by byl tedy neefektivní (shoda 
NTK/CzechELib a PS) 

• CELUS: Naše podněty velmi vřele přijaty, pro další vývoj PS plynou úkoly (viz prezentace) 
▪ Další spolupráce v nahlašování rozdílů 
▪ Specifikace požadovaného API (v rukou VŠubrty) 
▪ Nadefinování algoritmu pro určování FTE, kterými budou přepočteny grafy pro 

porovnání mezi institucemi 

• Z diskuse vyplynulo, že PS EIZ není znám mechanismus, jakým CzechELib získává 
FTE a u jakých EIZ je toto číslo (ať už odkudkoli) zohledněno – bude konzultováno 
s CEL, abychom při vymýšlení algoritmu neodbočili úplně někam jinam. 
➔ EDIT 13.05.2022: Prosba o objasnění již do CEL odešla 

• Nejtransparentnější řešení tohoto problému by bylo, kdyby grafy nebyly 
anonymní – neprůchozí u ČI ➔ musíme normovat. 

• Problém s EBSCO databázemi v CELUS – CzechELib pracuje na řešení (viz prezentace) – DR1 by toto 
nevyřešilo, EBSCO tato data neposkytuje (má vlastní, non-COUNTER formát). 

Možnosti nákupů EIZ, které nedosáhnou podle současné metodiky na podporu CEL 
• Koordinátor: Lucie Janoušková 

• Uvidíme, jak s tím vším zamíchají definitivní výsledky CEL 2023+ 

• Trvá úkol: Ve smyslu úpravy Metodiky 3+ je možná zbytečné znovu objevovat kolo – LPSuchá si přiřadila 
úkol podívat se, jak toto řeší jiná, zahraniční, konsorcia (+ k tomuto chce udělat analýzu dalších 
společných rysů těchto konsorcií, zatím to selhalo na znalostech finštiny a němčiny) 

Nástroj pro vzájemné informování o nakoupených/uvažovaných/zajímavých EIZ 
• Koordinátor: Barbora Kubátová 

• Doplňte svůj řádek v tabulce pro rozcestníky, kde VŠ informují své uživatele o předplácených EIZ – PS EIZ 
může sloužit k rychlému přehledu „kdo co předplácí“ – prosím, vyplňte i za svou VŠ 

• Pokud VŠ takový rozcestník nemá, uveďte i tuto informaci. 

https://cunicz.sharepoint.com/:p:/r/sites/AKVS-EIZ/Sdilene%20dokumenty/ERMS%20+%20CELUS/reakce%20CzechELib%20na%20navrhy%20k%20ERMS_CELUS%209_5_2022.ppt?d=w047f5f47b70c446ca90b7beeb74f14dc&csf=1&web=1&e=9YzGcj
https://cunicz.sharepoint.com/:x:/s/AKVS-EIZ/EQJhcrjVZIRArNutw3CNClMBvIy6lNJoMCvtuvrmNXJBZQ?e=p5JQWF
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• Pozor, soubor se rozrostl i A-Z listy z linkeru 

• Až budeme mít vyplněno za PS EIZ, můžeme se obrátit na ostatní VŠ, aby byl přehled kompletní 
  

• Zatím se vydáváme cestou MS Listu v nějaké minimalizované podobě – workflow pro vyplňování a nějaký 
checklist (aby bylo jasné, kdo kdy, co) jsou v procesu ➔ Aby byl tento nástroj funkční, musí se používat. 
Zkuste ho. 

Zapojení členských institucí do přípravy transformačních smluv 
• Koordinátor: Lucie Panchártek Suchá 

• Stále trvá: ukázalo se, že na některých VŠ může být prvním kritickým bodem sběr APC (základ pro 
transformační smlouvy) – UK nabízí, že by v relativně blízké budoucnosti uspořádala schůzku s UK OA 
týmem pro zájemce, abychom si posdíleli know-how. 

Propojení EIZ a LMS 
• Koordinátor: Václav Šubrta 

• Od minula se nic zvláštního nestalo, ale na VŠE je nastaven směr (a hrozí, že příště se *něco* stane). 

APC jako povinný údaj v RIV 
• Koordinátor: Ludvík Steiner 

• Zatím žádný zásadní pokrok. 

 

Další 
Tokeny v TandF: TUL zaznamenala problém s čerpáním tokenů v TandF, doporučeno obrátit se na 

openaccess@czechelib.cz s prosbou o pomoc. 

HeinOnline v CEL 2023+: Hein nedodal pro rok 2023 exkluzivitu (ignoroval komunikaci s CEL – UK potvrzuje, 

že se velmi často dostala do situace, kdy se veškeré maily směrem k Hein vracely nedoručitelné), není tedy 

možné jej pro 2023+ soutěžit. ZČU navrhuje udělat pro další období výzvu Hein od dotčených právnických 

fakult/VŠ, že takové chování je nepřípustné, že může ohrozit další předplatné (a ujištění že národní centrum 

nekouše). 

Classique Garnier Numérique: Konkrétní případ pro otázku „je v CEL naceněno na počet relevantních FTE? A 

jaká FTE to jsou?“ 
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